
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Melih Korkmaz 

Yazım Kuralları 

 de’nin yazılışı 

 

✓ Bağlaç olan da/de ayrı yazılır ve kendisinden 

gelen sözcüğün son ünlü harfine göre büyük 

ünlü uyumuna uyar.  

  

✓ Bağlaç olan de/da ünsüz sertleşmesine asla 

uğramaz, yani ta, te olarak yazılmaz. 

 

✓ Bağlaç olan da/de cümleden çıkarılırsa 

cümlenin anlamı bozulmaz. 

 

Örnek: 

Arkadaşım da benimle birlikte gelecek. 

Mezun olduğum lisede de güzel insanlar 

tanımıştım. 

 

✓ Ek olan -da/-de cümleden çıkarılırsa cümlenin 

anlamı bozulur.  

✓ Bulunma hal eki olan -da/-de ayrı yazılmaz. 

 

Örnek:  

Büyükbabam odada namaz kılıyor. 

Kardeşim mutfakta domates doğrarken parmağını 

kesti. 

 

 ki’nin yazılışı 
 

✓ Bağlaç olan ki genellikle ayrı yazılır. 

 

Örnek:  

Anladım ki yüksek puan almak için düzenli 

çalışmak gerekiyormuş. 

 

 

✓ Ki bağlacı şu kelimelerde bitişik yazılır: 

 

Sanki 

İllaki 

Mademki 

Belki 

Oysaki 

Halbuki 

Çünkü 

a------- 

Meğerki 

 

 

Kodlama: S İ M B O H Ç a M 

 

 

Örnek: 

Ağaçtakiler meyveler olgunlaşmış. 

 

Derdini anlat kiler derman bulasın. 

 

 

 

✓ İsimlere gelerek zaman, yer bildiren ve sıfat 

yapan -ki bitişik yazılır. 

 

Örnek: 

Bu haftaki deneme sınavı daha zordu. 

 

✓ ki’den sonra “-lar / -ler” eki getirilebiliyorsa 

bitişik, getirilemiyorsa ayır yazılır. 
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 Gün ve Ay Adlarının Yazılışı 

 

✓ Belirli bir tarihi ya da günü gösteren gün ve ay 

isimleri büyük harfler başlar. 

 

Örnek: 

Arkadaşım 5 Nisan 1995’te doğmuş. 

 

 

 

 

✓ Belirli bir gün ya da tarih belirtmeyenler ise 

küçük harfle yazılır. 

Örnek:  

Her sene temmuzda mezunlar içim pilav günü 

düzenlenir. 

 

 

 

 

 İkilemelerin Yazılışı 

 

✓ İkilemeler her zaman ayrı yazılır ve aralarına 

noktalama işareti konulmaz. 

 

Örnek: 

 

adım adım                      güzel güzel 

hısım akraba                  iri iri 

dişe diş                           ileri geri 

 Sayıların Yazılışı 

 

✓ Sayılar hem rakamla hem de yazıyla 

yazılabilir. Yazıyla yazılan sayılarım tüm 

basamakları ayrı yazılır. 

 

Örnek:  

Dayım 1971 yılında doğmuş. 

Arkadaşım bankaya bin üç yüz elli iki lira para 

yatırdı. 

 

 

 

 

✓ Veri ya da bilimsel yazılarda  aktarılacak kesin 

bilgilerde sayılar rakamla yazılır. 

 

Örnek: 

Türkiye Belediyeler Birliği genel istatistiklerine 

göre Türkiye’de toplam 1397 belediye vardır. 

 

 

 

 

✓ Üleştirme sayıları yazı ile gösterilir. 

 

Örnek:  

Elmaları üçer üçer çocuklarına dağıttı. 

Minibüslere yirmişer kişi bindi. 
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kö 

  
 Birleşik Kelimelerin Yazımı 

 

Kural                      Örnek 

Kurallı birleşik 
eylemler bitişik 
yazılır 

gidedur- , öleyaz- , 
yazıver- 

Yardımcı 
eylemle 
oluşturulan 
birleşik 
kelimelerde ses 
düşmesi ya da 
artması varsa 
bitişik yazılır.  

His-> hissetmek 
Kahır-> kahrolmak 
Zan-> zannetmek 
… 

Anlamca 
kaynaşmış bazı 
birleşik 
sözcükler bitişik 
yazılır. 

 vazgeç- , başvur- 

Ses düşmesine 
uğrayan birleşik 
adlar bitişik 
yazılır 

Kayın ana-> kaynana 
Cuma ertesi-> 
Cumartesi 
Ne için-> Niçin 
Sütlü aş-> Sütlaç 
Ne asıl -> Nasıl 
 

Anlam 
değişmesine 
uğrayan 
sözcükler bitişik 
yazılır. 

Akşamsefası -> 
Çiçek 
 
Danaburnu-> hayvan 

Ara yönler 
bitişik yazılır. 

Kuzeybatı, güneydoğu 

“hane, name, 
zade” ile 
oluşturulan 
birleşik 
sözcükler bitişik 
yazılır. 

Dershane, amcazade , 
eczane (eczahane), 
hastane (hastahane) 

Baş sözcüğü 
oluşturulan  
sözcükler bitişik 
yazılır. 

Başyazar, başhekim, 
başrol, aşçıbaşı 

“alt,üst” 
kelimeleriyle 
oluşturlan 
sözcükler 
soyutsa bitişik 
yazılır. 
 

Suçüstü, bilinçaltı, 
ayaküstü .. 

 

 Büyük Harflerin Kullanıldığı 

Yerler 

 

✓ Cümleler büyük harfle başlar. 

 

Örnek: Son zamanlarda kitap okuyamıyorum. 

 

 

✓ İki noktadan sonra gelen cümleler büyük harfle 

başlar. 

 

Örnek: Umudun bittiği yerde çaresizlik başlıyor: 

Dört duvar arsına sığmayan, nefes almanı bile 

zorlaştıran bir çaresizlik. 

 

 

✓ İki noktadan sonra  cümle niteliğinde olmayan 

örnekler geliyorsa bunlar büyük harfle 

başlamaz. 

Örnek: Pazardan neler almadı ki: elma, üzüm, 

incir… 

 

 

✓ Özel isimler büyük harfle başlar 

Örnek: Ahmet Haşim, Hüseyin Nihal Atsız 

 

 

✓ Kişi adlarından önce gelen rütbe, saygı, 

meslek, unvanlar ve lakaplar büyük harfle 

başlar. 

Örnek: Gazi Mustafa Kemal , Çaylak Tevfik 

 

 

✓ Akrabalık bildiren sözcükler büyük harfle 

başlamaz. 

Örnek: Numan dayım emekli olmayı daha 

düşünmüyor. 
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✓ Coğrafi terimler, gezegen ve yıldız isimleri 

büyük harfle yazılır. 

Örnek: 

- Mars’ın Phobos ve Deimos adlı iki uydusu 

vardır. 

 

- Tuz Gölü her geçen yıl daha da 

küçülmektedir. 

 

 

 

✓ Kıta, bölge, il, ilçe, köy, mahalle, sokak, vb. 

adlar büyük harfle başlar. 

Örnek: 

Marmara, Emek Mahallesi, Sarıgazi, Kayalar 

Caddesi, Erler Apartmanı … 

 

 

 

✓ Milli ve dini bayramlar ile bayram niteliği 

kazanmış günlerin adları büyük harfle 

başlatılır.  

Örnek 

19 Mayıs Atatürk’ü Anma, Gençlik ve Spor 

Bayramı 

 

Online testlerimiz için sitemizi 

ziyaret edebilirsiniz. 
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